
  

 

 
 
 
Uudenmaan ilmastoyhteistyöryhmän kokous 1/2023 
 
Aika  12.00-14.00 
 
Paikka  Teams 
 
 
Asialista 
 

1. Kokouksen avaus 
2. Edellisen kokouksen muistio 
3. Pääkaupunkiseudun ilmastopäästöt 2022 (Jari Rantsi, HSY) 
4. Uudenmaan ilmastotyön edistyminen 2019-2023 (Simo Haanpää, UML) 
5. Hiilineutraali Uusimaa-tiekartan toimenpideohjelman päivitys (Pia Tynys, UML) 
6. Organisaatioiden ajankohtaiset 
7. Seuraava kokous 
8. Kokouksen päättäminen 

 
 

 

Pöytäkirja 

1. Kokouksen avaus 
 

Avattiin kokous klo 12.00 / Pia Tynys 

 
2. Edellisen kokouksen muistio  

 
Hyväksyttiin 

 
3. Pääkaupunkiseudun ilmastopäästöt 2022 (Jari Rantsi, HSY) 

 

• Liikenne vielä 2021 luvuilla -> ennakkotieto 

• 9 % kasvua, kaukolämpö etenkin 

• Sähkön päästöt laskevat, käyttösähkön käyttö vähentynyt hieman 

• Jätteenkäsittelyn päästöjen pieneminen 10 % 

• Maakaasun käyttö romahtanut 

• Skenaariotarkastelua tulossa? Ei tällä haavaa puhetta kaupunkien kanssa. 

• Skenaariotyökalussa tieliikenne lasketaan hieman eri tavalla. Myös 

päästökertoimissa pientä heittoa. 

• 2022 ollut kaikkinensa poikkeava vuosi 

 

4. Uudenmaan ilmastotyön edistyminen 2019-2023 (Simo Haanpää, UML) 
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Esiteltiin Canemure-hankkeen ilmastotyön edistymisen raportti.  
 

5. Hiilineutraali Uusimaa-tiekartan toimenpideohjelman päivitys (Pia Tynys, UML) 
 

• Esiteltiin toimenpideohjelmaprosessin luonnos. Sisäisen työn viimeistely tapahtuu 

elokuussa, alkusyksystä liikkeelle sidosryhmäprosessissa. 

• Keskustelu: 

o Hyvä jos laajasti kutsutaan prosessiin asiantuntijoita, esim. 

liikennesuunnittelijat mukaan. LJS-työn kautta +HSL-yhteistyön kautta 

kattava osallisuus. 

o Hankeseinä tulee tarpeeseen, varsinkin silloin kun kunta on jo aloittanut 

omaa ilmastosuunnitelmaansa. PK-kunnat varmasti kiinnostuneita, 

voimakasta tiedotusta tarvitaan. 

 

6. Organisaatioiden ajankohtaiset 
 
 
Ramboll: 

• Uudenmaan energianeuvonta jatkuu Ramboll pl. PKS, HSY siinä 

• astetta alemmas-kampanja työllistänyt viime vuoden 

• energiansäästöviikko kytkettynä astetta alemmaksi -> valtakunnallinen 

energiansäästöviikko 

• TEM asettanut työryhmän energiatehokkuusdirektiivin toimeenpanon valmisteluun; 

julkisen sektorin energiankulutuksen vähennystavoite tulee olemaan todella tiukka 

direktiivi 2023, kansallisen toimeenpanon tiedotus 2024? 

• Tuodaan alkusyksyn kokoukseen 

Espoon kaupunki: 
 

• Ilmastotiekartta talousarvioesityksen kanssa päätöksentekoon syksyllä 

• Ilmastomissiopaperin sisäänjättö syksyllä 

• Tampereen tyylinen ilmastobudjetti valmisteilla 

• Ilmastovahti otettu käyttöön, mittareiden ja tehtävien päivitystä vielä 

• Hillintä täydentyy myöhemmin 

• Sopeutumisen asiantuntijaryhmä tehnyt työnsä, ad hoc-ryhmä toteutukseen; 

rankkasadesuunnitelman tekeminen, syksyllä helteet 

• Varautuminen sään ääri-ilmiöt+lyhyt aikaväli, sopeutuminen pidemmällä tähtäimellä 

+keskimääräiset muutoksen; resurssien takia keskittyminen varautumiseen. sote 

aktiivinen helleasioissa, yhteistyötä. Kaupunkisuunnittelu tarvitsee konkreettisia 

työkaluja. Tulvaryhmä perustettu, keskittyy merivesitulviin; valmius ja pelastuspuoli.  

• Biohiilihanke Blombergin tukemana, koealueita. HSY yhteistyössä pyrolysoi 

kaupungin tuottamia biomassoja. 

Vantaan kaupunki 
 

• Ympäristövastuuraportti valmistunut, 1. resurssiviisaustiekartan jälkeen 

• Ympäristövahtiin kirjattu toimenpiteet 

• Ilmastobudjetti Tampereen mallilla, valmistuu syksyllä, sis. päästöbudjetin 

• LUMO-työ tilattu Rambollilta; tavoite Vantaa luontopositiivinen 2030 - Luontokunnat?  
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ELY 
 

• Väylävirastossa infrarakentamisen hiilijalanjälkeä selvitetty, laskentatapoja. + 

nopeusrajoitusten uudet ohjeet 

• Kaikilla vastuualueilla tapahtuu nyt paljon ilmastotyöhön linkittyvää 

• Sähköjärjestelmän ja hukkalämmön hyödyntäminen isoina kysymyksinä, Vihdin 

hanke jossa hukkalämpöä ei hyödynnetä 

• Sisäisessä työssä Liisa kehittämispäällikkönä, YVAt iso osa työtä, Veera ILTSU-

hankkeen vetovastuu vuoden 2023 loppuun. Ilmastoyksikkö ELYissä keskitettynä 

sopeutuminen + maankäyttösektori. Maaria Parry johtavana asiantuntijana. 

Ilmastoyksikköön tässä kuussa 7 virkaa auki. 

Vantaan energia 
 

• Luontopositiivisuus: VE laatii biodiversiteettistrategiaa, julkistetaan syksyllä 

• Liiketoimintastrategian laatiminen: sähköpolttoainelaitos, lämpövarasto, 

aktiivihiililaitos (näiden sopivuus strategiaan katsotaan vielä) 

• Sähkökattiloita varmasti rakennetaan, halpaa sähköä kannattaa hyödyntää 

• Jätevoimalan laajennus valmistunut vuonna 2022 

• Korkealämpötilalaitoksen rakentaminen aloitettu 

• polttoainemarkkina edelleen sekaisin, kivihiili palaa seuraavallakin lämmityskaudella, 

Italian jäte myös – onko ilmiö joka jää? 

 
Novago 
 

• Hankkeet päättymässä elokuun loppuun 

• Lohja: ilmasto- ja talousjohtamisessa lisätty ilmastotyötä, ilmastobudjetti tulossa 

• Vähähiiliset hankinnat: loppuvuodesta koulutus 

• Rakennusmateriaalien kierrätys 

• Latausinfran parantaminen ja ajoneuvokannan vähäpäästöisyys 

• Helenin aurinkopuisto 

• Blastr vireillä 

• päästötön kaukolämpö selvityksessä 

• viestinnän kehittäminen kaupunkilaisille 

• Novago: jatkosta ei tietoa, yhtiökokous to; Lohja on jäämässä sivuun vuoden 

vaihteessa 

 
HSY 

 

• Toiminta- ja taloussuunnittelu 2024, painopistealueet 

• Hiilinieluselvityksen uusiminen keskusteluissa kaupunkien kanssa, toteutus ehkä -25 

• Ilmastonmuutos PKS-raportti julkaistu 

• Sopeutumisen asiantuntija haussa 

• 4 interreg-hakua sisällä 

 
KUUMA 
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• Ilmastoryhmän kokous to: ilmastovahti usealla kunnalla mietinnässä 

• Sopeutumisohja 2013 – päivitys? todnäk odotetaan maakunnallista ensin 

• Seuraavan tarven tilanne tiedotuksellisesti 

• Ilmastosuunnitelmat: KUUMA-ilmastostrategia estää tuen saannin. Mäntsälä ja 

Pornainen etenkin kiinnostuneita rahoituksesta, Sipoo ja Nurmijärvi todennäköisesti 

tekee kuitenkin. Mietitään vetoomusta HSL, UML, ELY?  

• Päästöjen vähentämiseen keskittyvän haun hyödyntäminen, pidetään teema vireillä? 

 
Uudenmaan liitto 
 

• Sopeutumisen työ käynnistymässä [Tehtävään rekrytoitu Katriina Virtanen VILKKU-

EKAR-hankkeen rahoituksella]. 

 

7. Seuraava kokous 
 

• Haetaan seuraava kokousaika doodlella; Teemana sopeutuminen + 
toimenpideohjelmaan liittyvä työpaja 

 
8. Kokouksen päättäminen 

 
Päätettiin kokous klo 14.00 

 

Läsnä:  

Susanna Kankaanpää, Helsingin kaupunki  

Tina Kristiansson, Vantaan kaupunki 

Liisa Kallio, Espoon kaupunki 

Tapio Reijonen, Keski-Uudenmaan ympäristökeskus   

Markku Nordström, Novago  

Leena Alihakkola, Posintra 

Anna-Maria Rauhala, Ramboll   

Heikki Aaltonen, Fortum  

Rauno Tolonen, Helen 

Hannu Laine, Vantaan energia 

Jari Rantsi, HSY 

Arto Kärkkäinen, Uudenmaan ELY-keskus  

Pia Tynys, Uudenmaan liitto  

Simo Haanpää, Uudenmaan liitto 

Erik Nyroos, Uudenmaan liitto 


